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Protokół Nr 7/2024 

z posiedzenia Komisji ds. Samorządu, 

Ochrony Środowiska i Bezpieczeństwa Publicznego 

z dnia 7 listopada 2024 r. 

odbytego w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Dąbrowie Biskupiej 

Obecni na posiedzeniu: 

1. Gawrysiak Renata – Przewodnicząca Komisji 

2. Kraszewska Sylwia – Zastępca przewodniczącej komisji 

3. Matuszewski Robert – członek komisji 

Spoza Komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Filipiak Marcin – Wójt Gminy Dąbrowa Biskupia 

2. Wochna Monika – starszy inspektor 

3. Szczukowska Iwona – starszy inspektor 

4. Jankowska Honorata - podinspektor 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 

2. Obrona cywilna na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia w dobie obecnych zagrożeń. 

3. Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie gminy. Prawidłowość segregacji przez 

mieszkańców – proporcje zmieszanych odpadów w stosunku do segregowanych. 

4. Zakończenie. 

Ad.1. Stwierdzenie quorum i otwarcie posiedzenia komisji. 

Po stwierdzeniu quorum Przewodnicząca Komisji, radna Renata Gawrysiak o godzinie 09:00 

otworzyła posiedzenie Komisji, a następnie powitała Wójta Gminy Marcina Filipiaka, 

członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 

Lista obecności w załączeniu do protokołu. 

Ad.2. Obrona cywilna na terenie Gminy Dąbrowa Biskupia w dobie obecnych zagrożeń. 

Pani Iwona Szczukowska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że w Polsce 

pojęcie obrony cywilnej obecnie nie istnieje. Przepisy dotyczące obrony cywilnej straciły moc 

po uchwaleniu ustawy o obronie Ojczyzny, która weszła w życie w dniu 23 kwietnia 2022r. 

Pojęcie obrony cywilnej figurowało w ustawie z dnia 21 listopada 1967r. o powszechnym 

obowiązku obrony Rzeczypospolitej Polskiej, która obowiązywała do dnia wejścia w życie 

nowej ustawy. Obecnie został opracowany rządowy projekt ustawy o ochronie ludności 

i obronie cywilnej, który wpłynął do Sejmu w dniu 18 września 2024r. Projekt ten dotyczy 

utworzenia systemu ochrony ludności, który będzie mógł się przekształcić w obronę cywilną; 
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utworzenia także m.in. systemu bezpiecznej łączności państwowej, który zapewni ciągłość 

funkcjonowania administracji oraz ochronę ludności w czasie pokoju i wojny. 

W przypadku wystąpienia sytuacji kryzysowych na terenie Gminy powołany został Gminny 

Zespół Zarządzania Kryzysowego. Do zadań zespołu należy m. in.: 

1) ocena występujących i potencjalnych zagrożeń mogących mieć wpływ na 

bezpieczeństwo publiczne i prognozowanie tych zagrożeń; 

2) przygotowywanie propozycji działań i przedstawianie Wójtowi Gminy wniosków 

dotyczących wykonania, zmiany lub zaniechania działań ujętych w Gminnym Planie 

Zarządzania Kryzysowego; 

3) przekazywanie do wiadomości publicznej informacji związanych z zagrożeniami. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, co to jest ten Gminny Plan Zarządzania 

Kryzysowego? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że Gminny Plan Zarządzania Kryzysowego stanowi 

jedno z podstawowych narzędzi działania Wójta Gminy w przypadku wystąpienia zagrożenia 

powodującego lub mogącego spowodować sytuację kryzysową o skali wymagającej 

koordynacji prowadzonych działań ratowniczo-zapobiegawczych na terenie gminy. Celem 

w/w Planu jest zapewnienie systemowego, skoordynowanego i efektywnego reagowania 

administracji publicznej na zdarzenia kryzysowe, zapewniającego właściwe prowadzenie 

działań, głównie w zakresie odpowiedzialności dotyczącej: kierowania i nadzoru, 

informowania, ostrzegania i alarmowania ludności, łączności, ratownictwa, ewakuacji, 

pomocy społecznej, pomocy medycznej i porządku publicznego. 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, ile osób jest w Gminnym Zespole Zarządzania 

Kryzysowego? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że 11, w tym Wójt Gminy i głównie kierownicy 

referatów i innych jednostek organizacyjnych oraz pracownicy z poszczególnych dziedzin np. 

ochrona środowiska itp. Dodała, że w sytuacji zagrożeń można powołać do zespołu inne 

osoby np. dyrektorów szkół.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, co stanowi schron w gminie, skoro nie ma 

prawdziwych schronów? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że orientowała się i budowa przydomowego 

schronu do 35 m2 w stanie deweloperskim to koszt 400 000,00 zł. 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy piwnice w szkołach mogą stanowić takie 

schrony? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że tak ale tylko doraźnie, ponieważ nie ma tam 

wyjść ewakuacyjnych. W przypadku np. pożaru, czy powodzi takim miejscem ewakuacji 

mieszkańców są świetlice wiejskie i ewentualnie szkoły.  
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Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy nowa ustawa coś zmieni w kwestii tych 

schronów? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że może zostanie wprowadzone jakieś 

finansowanie itp.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, jaki jest sposób powiadamiania mieszkańców 

o zagrożeniu? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że w gminie są syreny alarmowe, do tego też są 

strażacy. 

Radny Robert Matuszewski – zadał pytanie, czy w gminie jest radiostacja, czy radiotelefon? 

Pani Iwona Szczukowska – odpowiedziała, że w sekretariacie jest radiotelefon, a OSP mają 

radiostacje.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.3. Gospodarka odpadami komunalnymi na terenie gminy. Prawidłowość segregacji 

przez mieszkańców – proporcje zmieszanych odpadów w stosunku do segregowanych. 

Pani Honorata Jankowska – przedstawiła powyższy temat. Poinformowała, że w roku 2023 

ilość odebranych odpadów przedstawiały się następująco: 

• łączna masa odebranych odpadów komunalnych -1 320,1800 Mg, 

• łączna masa zebranych odpadów komunalnych w tonach na PSZOK-u .– 44,6020 Mg, 

• łączna masa odebranych i zebranych odpadów komunalnych - 1 364,7820 Mg, 

• odpady zmieszane – 1036,1600 Mg, 

• odpady segregowane (opakowania z tworzyw sztucznych, szkło, opakowania ze szkła, 

z metali, opakowania z papieru i tektury) - 206,0000 Mg, 

• odpady ulegające biodegradacji – 81,5000 Mg. 

Natomiast w roku 2024 (na dzień 6.11.2024 r.) te ilości przedstawiają się następująco: 

• łączna masa odebranych odpadów komunalnych - 939,8600 Mg, 

• łączna masa zebranych odpadów komunalnych w tonach na PSZOK-u - 35,760 Mg, 

• łączna masa odebranych i zebranych odpadów komunalnych w roku – 975,6200 Mg, 

• odpady zmieszane odebrane od mieszkańców - 716,3600 Mg, 

• odpady segregowane (opakowania z tworzyw sztucznych, szkło, opakowania ze szkła, 

z metali, opakowania z papieru i tektury) - 157,830 Mg, 

• odpady ulegające biodegradacji – 69,1300 Mg. 

Osiągnięty poziom recyklingu i przygotowania do ponownego użycia odpadów 

komunalnych(%):  

• za 2022 r. – 19,60 % osiągnięty (minimalny 25%), 
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• za 2023 r. - 25,34% osiągnięty (minimalny 35%). 

Dodała, że w przyszłym roku minimalny poziom recyklingu ma wynosić 45%. 

Materiał w załączeniu do protokołu. 

Dyskusja: 

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy znowu gmina otrzyma karę? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że za nieosiągnięcie poziomu recyklingu karę 

otrzymuje gmina. 

Radna Renata Gawrysiak – zaproponowała napisanie pisma odnośnie nieosiągania poziomu 

recyklingu z powodu złej segregacji odpadów przez mieszkańców i grożących karach, co 

spowoduje dla mieszkańców kolejną podwyżkę w opłatach za wywóz odpadów 

komunalnych? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że można, jednak trudno powiedzieć, czy coś to 

da, ponieważ jak wysyłała mieszkańcom informację o ostatniej podwyżce, to i tak niektórzy 

tego nie przeczytali i płacili starą stawkę. Dodała, że często zamieszcza takie informacje 

w Dąbrowianinie, czy na stronie gminy.  

Radna Renata Gawrysiak – stwierdziła, że trzeba uświadomić w jakiś sposób mieszkańców 

o obowiązku prawidłowej segregacji, ponieważ będą kary i kolejne podwyżki.  

Pani Honorata Jankowska – poinformowała, że otrzymuje informacje od firmy wywożącej 

odpady, jeśli ktoś źle segreguje i nie odebrali tych odpadów. W przypadku, kiedy taka 

sytuacja się powtórzy wówczas naliczana jest dla mieszkańca podwójna opłata. I takie 

sytuacje już miały miejsce na terenie gminy.  

Radna Renata Gawrysiak – zaproponowała, żeby może zrobić zebrania wiejskie i uświadomić 

o tym mieszkańców.  

Wójt Gminy – odpowiedział, że zebrania będzie organizował w marcu przyszłego roku.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy zwiększyła się ilości opon, jakie można oddać 

na PSZOK? 

Pani Honorata Jankowska – odpowiedziała, że nadal są 4 opony od gospodarstwa. Dodała, że 

gdyby zwiększono tą ilość, to automatycznie gmina płaciłaby więcej za te odpady.  

Radny Robert Matuszewski – zwrócił uwagę, na zaśmiecane przez ludzi rowy przy drogach 

oraz lasy.  

Radna Renata Gawrysiak – zadała pytanie, czy to naprawdę jest taki problem z zawieszeniem 

kamer w tych newralgicznych miejscach? 

Wójt Gminy – odpowiedział, że raz zawieszono kamerę w Pieraniu i zrobił się problem.  

Komisja sformułowała następujący wniosek: 

Przedstawieniu mieszkańcom na zebraniach wiejskich w przyszłym roku problemu jaki wynika 

ze złej segregacji odpadów komunalnych. Należy szczególną uwagę zwrócić na to, że 
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w wyniku otrzymania kary przez gminę za nieuzyskanie odpowiedniego poziomu recyklingu, 

będzie konieczność podniesienia opłaty za wywóz odpadów od mieszkańców. Należy również 

poinformować mieszkańców o karach za złą segregację odpadów komunalnych.  

Nie było więcej pytań do przedstawionego tematu. 

Ad.4. Zakończenie. 

Po wyczerpaniu wszystkich punktów porządku posiedzenia Przewodnicząca Komisji, radna 

Renata Gawrysiak podziękowała wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie. 

Dąbrowa Biskupia, dnia 7 listopada 2024 r., godz. 10:30 

Protokółowała:   Prowadzący posiedzenie 

Monika Wochna   Renata Gawrysiak 


